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Pronájmy - poptávka
• Hledám byt k dlouhodobé-
mu pronájmu v Praze s dob-
rým spojením MHD. Slušné a
solidní jednání. Pouze od pří-
mého majitele. RK nevolat. T.
608771545.279207

Starožitnosti

• STAROŽITNÍK koupí: obrazy,
grafiku, knihy, hodinky, šper-
ky, mince a bankovky, sklo,
porcelán, sochy,. Děkuji Dyn.
Tel. 702401621276981

• Sběratel koupí staré perské
koberce, obrazy a starožitný
nábytek, porcelán, sklo a staré
pohledy. Tel.: 602218721 278736

• Koupím hodiny a obrazy v ja-
kémkoliv stavu. Jsem sběratel,
ne překupník. Slušné jednání.
Platím hotově.
Tel. 602654613,
alex.kratochvil@volny.cz279108

• Sběratel koupí staré vzdu-
chovky, vzduchové pistole, vo-
jenské a hasičské odznaky.
Tel.: 602343563,
email: alesla@centrum.cz279237

Auto-moto - poptávka
• Koupím jakékoliv vozidlo (i
veterána). Platím ihned.
Tel.: 603328155. 278480

Nemovitosti - poptávka

• Koupím několik starších
bytů na investici. Jsem přímý
kupec a platím hotově. Byt si
sám vyklidím a zrekonstruuji.
Děkuji za nabídky, Grygar
739641969278340

• IHNED VYKOUPÍME Váš byt,
rodinný dům, činž. dům, poze-
mek. Hotovost do 3 dnů. Vyře-
šíme cokoli – privatizaci, práv-
ní vadu, dluhy, exekuce.
800662222.278994

Byty - poptávka

• Koupím několik starších
bytů na investici. Jsem přímý
kupec a platím hotově. Byt si
sám vyklidím a zrekonstruuji.
Děkuji za nabídky, Grygar
739641969278297

• Ihned zaplatím za Váš BYT,
možné dožití seniorů. Případ-
né dluhy uhradím. Slušné jed-
nání a právní servis zdarma.
Děkuji J. Jurdová,
tel.: 725805115 278913

Práce - nabídka
• Chcete 200 Kč/hod? Jste in-
validní důchodce? Pojďte k
nám uklízet kanceláře v Praze.
Volejte 774510686 278371

• Přijmeme na dlouhodobou
brig. prac. ostrahy - možno i
důchodce, D/N směny, část.
znalost PC, objekty Praha.
Tel.: 602281773, volat: po-pá
07-12 hod.278933

• Hotel v centru Prahy přijme
údržbáře. Práce na IČO nebo
smlouvu. Nástup možný
ihned. Tel. 702188711 279148

• ASSA ABLOY: na hlavní
pra–covní poměr přijmeme zá-
mečníky/montážníky. Vhodné
i pro ženy. Montáž cyl. vložek,
visacích zámků, klíčů v nových
výrobních prostorech v Praze
na Černém mostě. Požaduje-
me:minimálně výuční list, ma-
nuální zručnost, samostat-
nost, základní práce na PC.
Telefon: 602556979, email:
hana.termerova@assaabloy.c
om279199

• Hledáme kolegy na objekt v
Modleticích, nové moderní
pracoviště, práce s PC a skene-
rem, odbavování kamionů,
130,- až 140,-/hod netto,
DPP/HPP, stravenky a další bo-
nusy, čistý TR, nástup ihned.
Volejte Po-Pá 9-16 hod tel.
724328126 nebo 251560953.279219

• Přijmeme invalidní důchod-
ce na recepce. Částečný úva-
zek, plat 11.500 Kč čistého.
Tel. 737209797279263

• Přijmememontážníka na vý-
měny vodoměrů v Praze a
střední Čechy. Požadujeme vý-
uční list instalatér a ŽL.
Tel. 605775509,
e-mail: renemares@email.cz279249

• Muzeum v centru Prahy při-
jme starobního důchodce na
poloviční úvazek na funkci hlí-
dače. Nástup 1.2.2024. Volejte
po - pá,10:00 - 14:00 na
734546339279253

• Promoakce prodej dárko-
vých předmětů v centru Prahy,
až 250 Kč/hod. Hledáme ko-
munikativní lidi na aktivní pro-
dej. Výplata týdně.
Tel. 722877699279234

• PŘIJMEME invalidní důchod-
ce na úklid, částečný úvazek,
pracoviště Praha. Plat 11.500
Kč čistého měsíčně.
Tel.: 603280173 279264

• ZŠ U Santošky, Praha 5 při-
jme pomocnou sílu do kuchy-
ně na 0,75 úvazku. Nástup
možný od 12.2.2024. Praxe ve
školní jídelně vítána.
Kontakt: 777 788 274279280

• Firma Kondor s.r.o. přijme
skladníky do Radotína a dal-
ších Pražských poboček. Nabí-
zíme bohatý sociální pro-
gram(dovolená 5 týdnů,13
plat ,příspěvek na oběd ,bezú-
roční půjčku atd). Průměrný
plat 35 000 Kč až 45 000 Kč. Po-
žadujeme flexibilitu, bezúhon-
nost a dobrý zdravotní stav).
Nástup možný dle dohody.
Kontakt p. Lansdorf: mob.
739018324. V případě zájmu
volat Po - Pá od 7:00 hod do
15:00 hod.279251

• TOALETÁŘKU: hledám šikov-
nou a spolehlivou paní pro
úklid a obsluhu veřejných toa-
let v centru Prahy. V případě
zájmu volejte na
tel.: 720357313 279283

• Na denní úklidový servis ad-
ministrativních budov přijme-
me invalidní důchodce. Práce
v lokalitách: Praha, Brno, Hra-
dec Králové, Plzeň, Písek a
Chrudim. HPP, 10 hod. týdně.
Plat 9000 Kč/měsíc. Nabídka
určená pro OZP. Email:
michal.patera@vigmajordom
us.cz, tel. 723682675 279197

• Hledáme VŠ seniorku do re-
cepce na Praze 1. Požadujeme
práci na PC, samostatné logic-
ké uvažování, časovou flexibi-
litu a dobrou kondici. Vše vel-
mi důležité !!! Práce na DPP.
Prosím životopisy s AKTUÁLNÍ
FOTOGRAFIÍ
na email: CV20@gmail.com279258

Cestování - nabídka

Knihy a časopisy

VYKOUPÍME

KNIHY
zaplatíme á
2000,- Kč
za každou
banánovou
krabici knih,
které od Vás
koupíme.

Bibliofilie
a cenné
knihy

oceníme
každou
zvlášť.

Telefon:
773 735 939

800 111 112

prace@m2c.eu

Mzda až 1 900 Kč
za směnu.

OSTRAHA
OC A ADMIN.
BUDOV PRAHA

Konkursní řízení na místo
ředitele/ky ZŠ a MŠ K Dolům v Praze 12

MČ Praha 12 hledá do kvalitní školy
vhodného kandidáta/ku na funkci

ředitele/ky.
Předpokládaný nástup 1. 4. 2024.

Termín pro podání přihlášky:
9. 2. 2024 do 12.00 hod.

Podrobnosti na www.praha12.cz/
Školství/Volná pracovní

místa ve školách.

RELAX V TERMÁLNÍCH LÁZNÍCH

KONTAKT: CK A.Ša s.r.o. Příbram,
tel.: 318 63 99 99 a 603 864 519

po-pá 8.00 – 16.00 hod. ● www.ckasa.cz

Zahrnuje: dopravu z Prahy,
4x ubytování ve dvoulůžkovém pokoji,
stravu all inclusive, neomezený vstup

do termálních lázní, delegáta

Maďarsko – Sárvár - Hotel Park Inn****
Strava all inclusive akce 4=3

Termín: 3. 3. - 7. 3. 2024
Cena: 10.590 Kč/os.

BYT/ DŮM POPTÁVKA
s přítelkyní hledáme ke koupi byt

a rodinný dům v Lounech, případně
v dojezdové vzdálenosti do Loun.

V jakémkoli stavu.
Děkujeme za případnou nabídku.

Tel: 731 117 381

POPTÁVKA CHATA HORY
koupím chatu/chalupu nebo
stavební pozemek na horách,

či v dojezdové vzdálenosti do hor.
Krkonoše, Krušné, Orlické, Jizerky,

Šumava. Může být i Vysočina.
Na stavu nezáleží, spíše na místě.

Tel.: 773 117 381

KOUPÍM
CHATU

Hledám ke koupi chatu, chalupu
do 50 km od Prahy. Stav nerozho-
duje. Předem děkuji za nabídku.

Tel.: 725 911 070

KOUPÍM DŮM
NEBO POZEMEK

v Praze a okolí. Právní vady ne-
vadí. Financování mám zajištěno.

RK-nevolat. Tel.: 725 719 745

KOUPÍM BYTV PRAZE
jako investici pro děti, právní vady, dluhy nejsou

překážkou. V bytě můžete dále bydlet. Platba ihned.
Realitní kanceláře prosím nevolat. Tel.: 601 522 292

Přijmeme invalidní
důchodce na pozice

• mzda od 125 Kč/hod.
• náborový bonus
10.000Kč, výplata denně

RECEPCE
A OSTRAHA

Tel.: 800 888 440 (bezplatná linka)
Pohovory jsou každý pracovní den
od 8.00 do 12.00 hodin na adrese:

Ocelářská 21, Praha 9
(Metro B - Českomoravská)

Vyplatíme Vaše dluhy!
Vykoupíme Vaší nemovitost

a nadálemůžete
v nemovitosti bydlet

737 352 730

Nabízíme:
■ Mzda 125 – 150 Kč/hod.
■ Možnost ubytování
■ Náborový příspěvek
■ Možnost záloh
Požadujeme:
■ Certifikát strážný výhodou
■ Spolehlivost

Nabízíme:

STRÁŽNÝ/SECURITY

Kontakt:
tel.: 775 718 509

e-mail: personalni@adestra.cz
www.adestra.cz

Přijme nové kolegy na pozici:

Celá ČR
tel. 604 11 44 66
e-mail: arco@antikvariaty.cz

koupíme jednotlivé
knihy i celé sbírky,
pozůstalosti apod.

Přijedeme
(pro více než 300 ks)

zaPlatíme
odvezeme

Přijedeme rádi kamkoliv
v Čechách i na Moravě.

Návštěvy u Nás až po tel. domluvě.
Likvidujeme též celé pozůstalosti.

Tel.: 602 229 348
sberatelskykabinet@post.cz

SBĚRATELSKÝ KABINET
Michelská 12A, Praha 4, Michle

VYKOUPÍ IHNED ZA HOTOVÉ
odznaky, známky a staré pohledni-
ce, staré gramofon. desky, veškeré staré
mince, kapesní, náramkové hodinky,
i nejdoucí, všech značek (i PRIM), sta-
rou bižuterii, český granát, nábytek do
r. 1975. Šavle, bodáky a uniformy, rádia
a tranzistory, vánoční ozdoby, formič-
ky na vánoční cukroví, betlémy, hous-
le a hudební nástroje. Kufry, textilie,
veškeré nádobí, šicí a psací stroje, ob-
razy a gra a, lampy a lustry, hmoždíře,
žehličky, konvice, lavory a umyvadla,
sklo a porcelán, paroží, fotoaparáty,
staré nářadí, malířské válečky, příbory,
kabelky, kufry a staré uhláky. Staré
rybářské potřeby (pruty, navijáky,
podběráky,). Papírové peníze – v pod-
statě vše co přijde pod ruku. Bereme
opravdu téměř vše.

SPŠS, škola hl. m. Prahy,
Betlémská 4/287, Praha 1,

hledá

kuchaře/ku
na částečný úvazek.

Své životopisy posílejte
na e-mail:

jana.kohoutova@betlemska.cz

Přijmeme
pracovnice pro
denní úklid

Po až Pá, na HPP.
Moderní kancelářská budova
dostupná MHD. Nástupní plat
30.000Kč měsíčně. Pravidelné

odměny, pitný režim, volné
víkendy, bezva kolektiv.

Požadujeme bezúhonnost
a občanství členské země EU.

Životopis zasílejte na:
info@generalprovider.cz

MOJE MĚSTO
MOJE METRO

Naši milíčtenáři,prosíme,do košenepatříme!

Naši milí čtenáři, prosíme, do koše nepatříme!

i n z e r c e Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, palác koruna, Praha 1,
po-pá 8.30 -17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178



Ve Španělsku panovaly o víkendu abnormálně vysoké teploty. Lidé vyrazili opalovat se
na pláž, někteří se dokonce vykoupali vmoři. Výjimkou nebyla ani zmrzlina v Barceloně.

APVyrazili v lednu na pláže

Fotky od AI
Městská policie v Opavě si na
sociálních sítích pomáhá
u svých statusů fotkami, které
vytváří umělá inteligence. Podle
zástupců tamních strážníků je
to proto, aby nemuseli pokaždé
řešit otázku ochrany osobních
údajů. Při jedné z ukázek mění
uniformovaný muž ve sněhu
řidičce proraženou pneumatiku,
jde však o výtvor AI. STRANA 2

Uvidí naháče
Poprvé po 1250 letech budou
mít ženy v Japonsku možnost
zúčastnit se tradiční slavnosti
Hadaka macuri, které se také
přezdívá festival naháčů. Muži
na této akci každý rok v únoru
vyrážejí do ulic jen v bederních
rouškách a ponožkách, aby
rituálně zahnali smůlu a zlé
duchy. Letos bude přítomno
také čtyřicet žen. STRANA 3

Buďte sobecké
Byznys mentorka Lucie Dědková
radí ženám, jak vyvážit v dnešní
době práci s rodičovskými
povinnostmi. Například příliš
nedoporučuje věnovat se
mobilu, když tráví matky chvíle
přímo s dětmi. „Pocit viny
z toho, že často pracuji, mizí,
pokud vidím, že jsou mé děti
spokojené,“ říká mimo jiné pro
Metro Dědková. STRANA 7

Plamen už brzy
Zpěvačka, textařka a muzikantka
Kateřina Marie Tichá vydává už
tento pátek s kapelou Bandjeez
novou desku s názvem Plamen.
V rozhovoru pro Metro mluvila
nejen o nahrávání alba, hostech,
textech, blížícím se turné, ale
také o zážitcích z minulého
roku. „Naordinovala jsem si, že
budu víc odpočívat,“ zmínila
například Tichá. STRANA 12

Patrik Vebr bude
obhajovat první
místo na Pražském
půlmaratonu. Rád sám
sebe překonává. STRANA 6

pondělí 29. ledna 2024 / č. 20 PRAHA denikmetro
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Jsme psí
velmoc
Po severských zemích je
Česko v Evropě kynologickou
velmocí, tuto pozici posílila
i pandemie covidu, v jejímž
průběhu přibylo chovatelů
psů. „Zájem roste. Když začal
covid a s ním spojená omeze-
ní, každý chtěl domů pejska,
aby mu dělal společnost na
home office,“ řekl šéf Česko-
moravské kynologické unie
Lubomír Široký na mezinárod-
ní výstavě psů, která se o ví-
kendu uskutečnila v Brně. ČTK

Mají zloděje,
lup nikoli
Za loňskou krádež zlatých
sběratelskýchmincí za více
než 1,2 milionu korun na
veletrhu v Letňanech začali

pražští policisté stíhat jed-
noho z dvojice podezřelých
mužů. V případě odsouzení
mu hrozí až osm let vězení.
Druhý podezřelý byl vypát-
rán ve Francii, kde byl
odsouzen za jinou krádež
na devět měsíců. Ukradené

mince kriminalisté zatím
nenašli, dál po nich ale
pátrají.

Výměna kotlů
V Česku bude kvůli novým
pravidlům o ochraně ovzdu-

ší nutné letos vyměnit až
stovky tisíc kotlů. Zájem
o výměny je zatím nízký,
komplikovat je pak zřejmě
mohou nedostatečné kapaci-
ty topenářů. Vyplývá to
z informací Asociace podni-
ků topenářské techniky. ČTK

Největší výletní loď světa
Icon of the Seas vyplula
z floridskéhoMiami na prv-
ní okružní plavbu. Děje se
tak na pozadí kritiky ekolo-
gů, kteří vyjadřují obavy
z environmentálních dopa-
důmetanových emisí toho-
to gigantického plavidla,
které je dlouhé 365 metrů,
má 20 palub a pojme
7600 pasažérů. Těm nabízí
řadu příležitostí k relaxaci.
Ekologové však varují, že
z lodi poháněné zkapalně-
ným zemním plynem
bude do ovzduší unikat ne-
bezpečný metan. ČTK

Muž v uniformě řeší
problém řidičky uvíz-
lé ve vánici. Na fotce
to není skutečnost.
Možnosti umělé inteligence
začínají využívat také strážní-
ci. Konkrétně ti z Opavy. Ně-
kolik dní už takto pracují na
svých sociálních sítích, kde
jim obrázky vyrábí právě
umělá inteligence (AI). Reak-
ce čtenářů jsou zatím podle

nich vesměs pozitivní, sledu-
jící oceňují inovativnost ná-
padu. Strážníci vždy autor-
ství AI přiznávají. „Důvodem
k tomuto kroku je především
ochrana osobních údajů
a GDPR,“ říká mluvčí magis-
trátu Roman Konečný.
AI tak například na Face-

booku opavských strážníků
vytvořila obrázek uniformo-
vaného muže, který u vozu
vedle stojící řidičky na zasně-
žené komunikacimění prora-
ženou pneumatiku. Strážníci

jím doprovodili příspěvek,
který takovou činnost MP po-
pisoval. Další znázorňuje se-
niorku na kolenou na přecho-
du pro chodce jako varování
před kluzkými komunikace-
mi. „Strážníci zkrátka zkouše-
jí využívat umělou inteligen-
ci a jsou nejspíše prvními,
kdo to v branži v Česku zku-
sil a začal používat fiktivní fo-
tografie vytvořené AI při pre-
zentaci své práce i poučení
obyvatel,“ řekl mluvčí opav-
skéhomagistrátu Konečný.

Ředitel městské policie Jiří
Klein jeho slova doplňuje
tím, že používání skutečných
snímků z reálných případů
většinou není pro zvěřejňová-
ní na sociálních sítích vhod-
né. „Často jsme řešili pro-
blém, jak sehnat ilustrační fo-
tografie. Problém jsou autor-
ská práva, navíc je na reál-
ných fotkách potřeba rozma-
závat registrační značky
nebo obličeje,“ uvádí Klein
důvod, proč se opavští stráž-
níci vydali touto cestou. ČTK

ČESKOSLOVANSKÁ
AKADEMIE OBCHODNÍ

střední odborná škola
Praha 2, Resslova 5

Nabízí školní vzdělávací programy:
• Výuka vybraných ekonomických

předmětů v anglickém jazyce
• Management v reklamě a umění

Zveme všechny zájemce
na Den otevřených dveří,
který se koná ve středu

31. 1. 2024 od 15 do 18 hodin
Bližší informace na: www.cao.cz

nebo na tel.: 224 922 228

5x
ČT

K

KRÁTCE

inzerce

Největší loď
budí obavy

Strážníkům pomáhá
také umělá inteligence
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Miluji produkty
za výhodné ceny

Moje dm-app
dm.cz

Balea
Sensitive
sprchový gel
300 ml

1990
6,63 Kč za 100 ml

DLOUHODOBÁCENA

od 05.08.2022 19,90Kč
01.02.2022 21,90Kč

Kč

Produkty v dm jsou
dlouhodobě výhodné,
změny cen ojedinělé

Benátky oslavují slavného mořeplavce
Až do 13. února se v italských Benátkách koná tradiční karneval. Letošní ročník má podtitul
Na východ. Oslavuje tak slavného cestovatele Marca Pola, od jehož úmrtí letos 8. ledna uply-
nulo 700 let. Marco Polo se vrací do benátské laguny jako hlavní hrdina karnevalové tradice.
Benátky tak oslavují jednoho ze svých nejvýznamnějších představitelů. Návštěvníci úžasné-
ho karnevalu obdivují pouliční show s nejlepšími umělci mezinárodní scény v oblasti
hudby a cirkusového divadla. I letos se koná vodní průvod na Velkém kanále nebo tradiční
volba nejkrásnější dívky karnevalu – Festa delle Marie. MET

Ženy v Japonsku budou mít
poprvé po 1250 letech příleži-
tost zúčastnit se tradiční slav-
nosti Hadaka macuri, které
se také přezdívá festival nahá-
čů. Každý rok v únoru se bě-
hem něj vydávají do ulic měs-
ta Inazawa tisíce mužů oble-
čených pouze v bederních
rouškách a ponožkách, aby ri-
tuálně zahnaly smůlu a zlé
duchy. Pořadatelé letos při-
zvali na část festivalu 40 žen,
ty ale budou na rozdíl od
mužů oblečené. Jednou
z žen, které se dostaly do pre-
miérové skupiny účastnic, je
36letá Ajaka Suzukiová, kte-
rá za větší otevřenost festiva-
lu léta bojovala. Novinářům
na tiskové konferenci řekla,
že o účasti na slavnosti snila
dlouho. „Mohlo se mi to spl-
nit, jen kdybych byla chla-
pec,“ citoval ji deník Jomiuri
šimbun. Ženám se letos v Ja-
ponsku poprvé po 800 letech
otevřel i ohňový festival Kacu-
be v prefektuře Šiga, v jiných
ohledech ale země dál lpí na
tradicích. Týká se to napří-
klad zápasů sumó, kde ženy
nesmějí vůbec vkročit do zá-
pasnického kruhu dohjó. ČTK

Jedná se o nejzávažnější jus-
tiční omyl po roce 1946 v Itá-
lii. Beniamino Zuncheddu,
který se před odsouzením ži-
vil jako pastevec na Sardinii,
byl odsouzen za trojnásob-
nou vraždu. A odseděl si
30 let. Podle verdiktu odvola-
cího soudu neprávem. Zun-
cheddu řekl, že necítí zlost.
„Před 30 lety jsem byl mladý,
dnes jsem starý. Vzali mi
všechno,“ řekl nyní 58letý
Zuncheddu, který si přeje
„být svobodným občanem“.
Muž byl v roce 1991 obviněn
z vraždy trojice mužů, která
se stala nedaleko města Cag-
liari. Jednalo se o majitele
a zaměstnance firmy, která
chovala skot. Podle verze teh-
dejších vyšetřovatelů trojná-
sobná vražda souvisela se spo-
ry mezi chovateli a pastýři.
Zuncheddua označil za viní-
ka čtvrtý muž, který přežil
útok se zraněním, a s touto
verzí pak pracovala i policie
a státní zástupci. Zuncheddu
celou dobu tvrdil, že se niče-
ho nedopustil, což mu však
přitížilo při stání u soudu, od
kterého dostal doživotní
trest, i později při žádostech
o podmíněné propuštění,
kdy se přihlíží, zda odsouze-
ný přiznal vinu. „Neustále mi
říkali, naprav se, doznej se,
a my tě pustíme na svobodu,
ale já jsem nic nespáchal,“
řekl. Obhájci odsouzeného
pastýře poukazovali na rozpo-
ry mezi důkazy a na další
okolnosti, které ukazovaly,
že se nemohl nacházet na
místě činu. Podle tisku je
možné, že vražda souvisela
s organizací Anonima Sarda,
která podnikala únosy politi-
ků, manažerů či podnikatelů
na Sardinii za účelem získat
vysoké výkupné. ČTK

Nejznámějším medikamen-
tem proti mužské impotenci
je modrá pilulka s názvem
Viagra, která se v českých
lékárnách začala prodávat
29. ledna 1999. V roce 2013
ale firma Pfizer v EU přišla
o patentovou ochranu, jak je
u léků běžné, a svou verzi via-
gry tak v současnosti nabízí
celá řada firem. Viagra i její
varianty se používá také při
dalších zdravotních obtížích.
Odborníci ale varují před je-
jím rizikem. ČTK

NEKUPUJTE VIAGRU NA INTERNETU. LÉKMŮŽE PŘIVODIT I SMRT

inzerce

Látka, která se používá
k výrobě viagry, je také účinná
při prevenci a léčbě otoku plic,
testuje se na pacientech po
mozkové mrtvici a argentinští
vědci zjistili, že pomáhá
překonat problémy spojené
s pásmovou nemocí.

• Sildenafil citrát, jak se jmenu-
je účinná látka, byl původně

zkoumán v souvislosti
s léčbou vysokého krevního
tlaku a anginy pektoris.

• Během testování ale vědci
přišli na jeho blahodárný
vliv u mužů trpících
poruchami erekce.

• Užití Viagry však není bez
rizika. Lidem, kteří berou

některé léky na srdce,
může dokonce přivodit
i smrt. Riskantní je proto
kupovat lék na internetu.

• V České republice také
zůstává tento druh léků na
předpis, na rozdíl například
od Velké Británie, kde je
možné od roku 2018 dostat
Viagru bez něj. ČTK

2x
AP

Po dlouhé době
uvidí naháče

Pastevec muže
nezabil. Přesto
si odseděl 30 let

Sildenafil citrát není jen na impotenci
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Rakouské hlavní
město chystá desítky
projektů, které mají
zavést inovace v ad-
ministrativě, v MHD
či ve zdravotnictví.
Jak je na tom Praha?

Hlavní město Rakouska jde
tomu českému příkladem
v mnoha oblastech. Kromě
progresivnějšího vývojeměst-
ské hromadné dopravy, infra-
struktury i celé řady originál-
ních projektů à la kurýři
v MHD (viz box výše), které
u nás nejde z různých důvo-
dů realizovat, je to pak také
celá řada inovativních a digi-
tálních vychytávek a novi-
nek. Je proto potěšující, když
zjistíme, že je na tom Vídeň
v některých ohledech podob-
ně jako Praha.

Třicítka projektů
Vraťme se zhruba o čtyři týd-
ny zpátky v čase. Na začátku
letošního roku představila ví-
deňská radnice jeden ze
svých hlavních cílů – stát se
digitální metropolí, kde mo-
derní technologie budou li-
demulehčovat každodenní ži-
vot i komunikaci s městskou
správou.
Jak deníku Metro minulý tý-
den potvrdili zástupci Zahra-
niční kanceláře města Vídně,
zdejší magistrát plánuje zrea-
lizovat několik desítek pro-
jektů, které zavedou digitální
inovace například v adminis-
trativě, městské dopravě
nebo zdravotních službách.
„Jednou z aktuálních prio-

rit rakouského hlavníhoměs-
ta je intenzivní rozvoj digitali-
zace veřejné správy a investi-
ce do technologických inova-
cí. V nové digitalizační brožu-
řeWien wird digital! (v překla-
du Vídeň se digitalizuje! – pozn.

redakce) prezentuje na třicet
projektů, které mají přinést
reálná zlepšení do každoden-
ního života obyvatel města,“
popisuje pro deníkMetrome-
diální zástupkyně Zahraniční
kancelářeměsta Vídně Kateři-
na Kuklíková. Mezi opatření-
mi podle ní nejsou žádné
sci-fi scénáře, ale praktické
projekty, které Vídeňané běž-
ně využívají nebo na nich
magistrát právě pracuje.
„Digitalizace se jako společ-

ná nit vine různými obory, ať
už se jedná o administrativu
a informační servis, dopravu,
nebo zdravotnictví. Vídeňané
se podle brožury mají dočkat
konkrétních inovativních ře-
šení v podobě digitálních ko-
munikačních kanálů s úřady,
chytrých semaforů nebo inte-
ligentního řízení front na po-
hotovosti,“ dodává Kuklíko-
vá. Její slova potvrzuje i hlav-
ní stratég pro oblast ICT měs-
ta Vídně Klemens Himpele.

„Cílem je poskytnout analo-
govou kvalitu života, kterou
je Vídeň známá, v digitální
podobě. Řada kvalifikova-
ných kolegů na tom pracuje
s velkým nasazením. Nová
brožura tento proces odráží,“
vysvětluje Himpele.

Nebrblej a nahlaš to
Jaká digitální novinka se Víd-
ni už osvědčila? Například
mobilní aplikace Sag’s Wien,
tedy v překladu Řekni to Víd-
ni, která občanům umožňuje
být s městskou správou
v úzkém kontaktu a jednodu-
še jí hlásit různé problémy.
Jedná se ve své podstatě o ob-
dobu pražské mobilní aplika-
ce Změňte.to či brněnské va-
rianty Brňáci pro Brno. „Díky
ní se například nečekané po-
ruchy, nebezpečná místa
nebo znečištění mohou stát
minulostí jen díky několika
kliknutím v chytrém telefo-
nu,“ doplňuje Kuklíková.

Všechno kloktá
Digitální služby města obstá-
ly podle Zahraniční kancelá-
ře také v náročné době pande-
mie covidu-19. Vídeň se moh-
la spolehnout na důležité di-
gitální pilíře, ať už se jednalo
o bezproblémovou registraci
na očkovací místa, nebo
úspěšný program domácích
kloktacích testů Alles Gur-
gelt, což se dá přeložit jako
Všechno kloktá. I tady se dá
porovnávat s tuzemskými
metropolemi. Praha má pod
sebou například hned něko-
lik portálů pro místní obyva-
tele. „I nadále bude Vídeň
uplatňovat takový přístup
k digitalizaci, který není sa-
moúčelný, ale je primárně za-
měřený na člověka a služby,
kterémuměstomůže poskyt-
nout,“ komentuje Kuklíková.

Ve Vídni mají chytrý obrubník s energií ze slunce, jsou rychlejší ve
výstavbě metra bez řidiče a ochlazují se dálkově obří klimatizací. V. O.

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz

Portál Pražana není jedinou
formou, skrze kterou praž-
ský magistrát digitalizuje.
Vsází také na aplikaci Změň-
te.to, kam lze dávat podně-
ty ke zvelebování či hlásit
očividné problémy v ulicích.

• Aplikace má řadu přízniv-
ců. V minulosti se však na
deník Metro obrátili i čte-
náři, kterým nahlášení ne-
pomohlo. „Letos měli i vý-
padek. Když jsem chtěl
dotaz odeslat, objevila se
hláška: Chyba Request fai-
led with status code 400,“
popisuje Petr Žižka. JAR

Nápad vídeňského dopravní-
ho podnikuWiener Linien, kte-
rý by cestujícím umožnil pře-
pravu balíků v rámci kurýrní
služby, byl představen již
v roce 2021. Letos by měl být
uveden do praxe.

• Podle vyjádření Wiener
Linien musely být nejprve
analyzovány pohyby cestují-
cích, aby se identifikovaly
vhodné tramvajové linky
a nejvhodnější stanoviště
pro balíkové stanice. Začal
také vývoj potřebné aplikace
a zmiňovaných stanic, které
by měly díky solární energii

fungovat i bez připojení
k elektrické síti. MHD kurýři
by mohli ušetřit kolem dvace-
ti procent skleníkových ply-
nů, které vznikají při doručo-
vání zásilek.

• Pakliže se osvědčí testovací
provoz, cestující a kurýři
v jedné osobě by mohli v bu-
doucnu využívat mobilní apli-
kaci, která by analyzovala
jejich pravidelné cesty veřej-
nou dopravou. Následně by
pak jednotlivcům do úlož-
ných boxů doporučovala ba-
líčky, které je třeba přepravit
přesně podél těchto cest. JAR

NEFUNGUJE.TO Z CESTUJÍCÍCH BUDOU KURÝŘI UŽ LETOS

LHARM

WIENER PHILHARMOOOONI
KER

1 O
ZZZZ

R

PRAHA | BRNO | OSTRAVA | LIBEREC | KARLOVY VARY
ČESKÉ BUDĚJOVICE | BRATISLAVA | KOŠICE | BANSKÁ BYSTRICA

Navštivte naše prodejny, tým profesionálů je vám
k dispozici od pondělí do pátku 9.00 – 17.00 hodin.

www.zlataky.cz
Zákaznická linka +420 232 003 050

DOBRÝ
OBCHOD
SE DĚLÁ
PŘI NÁKUPU

*Aktuální přesné výkupní a prodejní ceny k dispozici online a www.zlataky.cz

PENOU KONKURENCE
Cena: od 48 000 Kč*

Výkupní cena:
44 400 Kč*

NAKOUPE

NAKOUPENO
NA ZLAŤÁKY.CZ

Cena: od 48 000 K
č*

VIP výkupní cena:
46 000 Kč*

inzerce

Řekni to Vídni = Změňte.to?
Metropole jdou digitální cestou
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Stáhněte si nyní aplikaci
Moje dm, nechte se
inspirovat, objevujte
novinky a usnadněte si
nakupování.

nyní stáhnout

Moje dm-app

= 100 KČ SLEVA*

400 BODŮ

Moje dm-app
dm.cz

Moje dm,
s tebou si
nákupy
užívám

* Po prvním stažení aplikace Moje dm, registraci a následném propojení s vaší active beauty kartou získáte
eKupon na 400 extra bodů. eKupon lze aktivovat a uplatnit měsíc po stažení aplikace. eKupon lze uplatnit
pouze jednou. eKupon lze kombinovat s produktovými kupony a eKupony, nelze kombinovat s kupony,
eKupony či aktivitami na celý nákup. Sbírání a uplatnění bodů se nevztahuje na nákup dárkových
a předplacených karet, vratné obaly, na počáteční kojeneckou mléčnou výživu dle zákona č. 40/1995 Sb.,
O regulaci reklamy, a na potraviny pro zvláštní lékařské účely dle nařízení Komise v přenesené pravomoci
(EU) č. 2016/128.

Mrazivé ráno plné balonů
Jedenáct pestrobarevných horkovzdušných balonů se
včera po osmé hodině ráno v mrazivém jitru vzneslo
k nebi z malého letiště u Kejžlice na Havlíčkobrodsku
na Vysočině. Uskutečnil se zde start již čtvrtého závodu
o Pohár Jaroslava Haška. iDNES.cz

Vzpomínka
V sobotu byl Mezinárodní
den obětí holocaustu. Prá-
vě 27. ledna 1945 byl osvo-
bozen koncentrační a vy-
hlazovací tábor Osvětim.
Uskutečnily se vzpomínko-
vé akce. V Terezíně byl Prů-
vod světel. V Mníšku pod
Brdy byly odhaleny kame-
ny zmizelých a pamětní
deska, připomíná 28 míst-
ních židovských obyvatel
umučených nacisty. ČTK

V několika vesnicích na
Chrudimsku se uskutečnily
masopustní obchůzky ma-
sek, které jsou jako tradice za-
psané od roku 2010 na se-
znam světového nehmotné-
ho kulturního dědictví UNES-
CO. Další akce se ještě chysta-
jí. Masopusty se v sobotu
konaly na několika místech
i v Praze. ČTK

Masopustní průvod masek
v Hamrech na Chrudimsku.

4
Tolik let by měla trvat do-
stavba Pražského okruhu,
TV Nova to řekl šéf Ředitel-
ství silnic a dálnic Radek
Mátl. Severní část by měla
vznikat v roce 2028. Mátl
ale uvedl, že podmínkou
je zvládnutí úředních proce-
dur a případných soudních
rozhodnutí.

68
V Praze působí asi 68 tisíc
dobrovolníků, nejvíc se jich
věnuje ochraně životního
prostředí, dárcovství krve,
dobrovolnému hasičství,
věnují se dětem nebo senio-
rům. Vyplývá to ze zprávy
o dobrovolnictví za loňský
rok, kterou vypracovala
Rada dětí a mládeže hlavní-
ho města Prahy, která orga-
nizace zastřešuje. ČTK

inzerce

Lvům na savaně v Keni se stá-
le méně daří při lovu a podle
vědců za to může narušení
rovnováhy druhů způsobné
invazivními mravenci.

Malá změna přináší
závažné dopady
Podle deníku TheGuardian in-
vazivní mravenci vytlačili do-
mácímravenčí druhy, což ved-
lomimo jiné k tomu, že lvi při-
šli o svůj přirozený úkryt
v akáciových porostech a to
jim lov komplikuje. Ukazuje
se, že i malá změna může mít
dalekosáhlé důsledky, napsali
autoři studie. V tomto případě
dokázalimalímravenci překa-
zit lov velkým šelmám, a to
kvůli narušení léta budova-
ných vztahů.

Sloni bez jedovatých
kousanců, lvi už nemají úkryt
Lvi na savaně využívají při
lovu úkryt v listoví akácií, kte-
ré donedávna chránil specific-
ký druh akáciových mraven-
ců (Pseudomyrmex ferrugi-
nea). Tito mravenci dokázali
zabránit spasení listů slony,
protože je odrazovali svými
jedovatými kousanci, a díky
tomu byly akácie stále zele-
né. Invazivní druh mravenců
(Pheidole megacephala) ale
ty akáciové vytlačil, což
mimo jiné vedlo k tomu, že
sloni znovu zařadili akácie
na svůj jídelníček a lvi už se
mezi holými větvemi při
lovu nemohou dobře skrýt.
„V oblastech, kam invazivní
mravenci pronikli, sloni stro-

my spásají pětkrát až sedm-
krát rychleji než tam, kde
titomravenci nejsou,“ napsal
spoluautor studie Todd Pal-
mer z Floridské univerzity.

Menší úspěch
Tam, kde sloni dokážou spást
více zelených listů, pak jsou
lvi při lovu až třikrát méně
úspěšní. „Lvi potřebují úkryt,
aby dokázali s úspěchem pro-
následovat a přepadnout
svou kořist, a ten jim schází,
když je méně stromů, za kte-
rými se mohou plížit, což jim
lov zeber výrazně kompliku-
je,“ vysvětlil Palmer. Podle
něj výzkum poukazuje na to,
jak klíčové jsou v přírodě i ty
méně zjevné vztahymezi jed-
notlivými druhy. ČTK

Lidé se veselili i na Karlínském
masopustu v Praze. 2x ČTK

ČT
K

2x
ČT

K

ČÍSLA DNEMasopust je
14 let v UNESCO

Lvy ohrožují mravenci
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Jak si představujete dálkové-
ho běžce? Nejspíš bude samá
šlacha, ani gram navíc, mine
vás s urputnou grimasou
a skoro jistě to bude střízlík:
sotva 170 centimetrů,
s váhou jako baletka. No jo,
jenže pak potkáte usměvavé-
ho intelektuála Patrika Veb-
ra, který se vytáhl na 192 cen-
timetrů, a nestačíte zírat.
S pětadvacetiletým českým ví-
tězem loňského RunCzech
půlmaratonu v Praze jsme
rozhovor začali od prvních
krůčků. Doslova.

Patriku, začnu trochu osob-
ně.Mámpětiletého syna, už
má za sebou kupu dětských
závodů. Já i moje žena pravi-
delně běháme,má tedy náš
vzor před očima. Byl to i váš
případ, tahle inspirace
rodičem?
Vlastně jo, já s bráchou jsme
měli sport na talíři od malič-
ka. Ale tím, že mamka v mlá-
dí dělala gymnastiku a taťka
judo, tak to nebylo přímo
o běhání. Já jsem začínal s fot-
balem v České Třebové, od-
kud pocházím. Po zhruba sed-
mi letech na pozici pravého
obránce jsem se rozhodl pro
změnu a začal chodit s brá-
chou na tréninky do ski klu-
bu, kde jsme v rámci letní pří-
pravy měli převážně běžecké
tréninky. Tam mě závodění
chytlo, přestoupil jsem do at-
letického oddílu v Ústí nad
Orlicí a začal se věnovat vý-
lučně běhu na střední a dlou-
hé tratě.

Běhání je hodně specifické.
Já jsem začal teprve před pěti
lety a pamatuju, jak jsemdří-
ve nad všemi těmi funily na
cyklostezkách a chodnících
kroutil hlavou. Teď už všech-
no, co běhání dává, chápu.
Ale řeknětemy vy, co vám
tenhle jednoduchý sport
přináší, čím vás uspokojuje,
naplňuje. Čím je unikátní?
Já vidímkrásu hlavně v té jed-
noduchosti, ryzosti a jakési
surovosti. K běhu v podstatě
nicmoc nepotřebujete. Co ne-
natrénujete, to nemáte. Výko-
ny jsou snadno porovnatel-
né, respektive řešíte buď čas,
nebo umístění. Takémě hroz-
ně baví překonávat sám sebe,
neustále hledat a posouvat
své hranice.

Jak ve vás ale uzrálo, že
budete běhat na
profesionální bázi?
Zlomové momenty byly dva.
Prvnímbylo poměrně nečeka-

né vítězství na mistrovství re-
publiky v roce 2022 na trati
5000 metrů. Následovalo ví-
tězství mezi českými běžci
v závodě na deset kilometrů
Prague Birell Grand Prix
2022, na základě čehož jsem
získal nejprve podporu od
Adidasu a poté i navázal spo-
lupráci s RunCzechem. To, že
v tom nejsem sám, někdo za
mnou stojí a věří vemě, je ob-
rovská motivace.

Co všemusíte kariéře
obětovat?
Především veškerý svůj volný
čas a dále finance na různá
soustředění a regeneraci.

Trpí vaše soukromí?
Musím říct, že mám velké
štěstí, navíc přítelkyně Kája
Sasynová rovněž běhá na
skvělé úrovni.

Přibližtemi váš běžný
tréninkový týden.
Momentálně jsem v příprav-
né fázi, kdy dáváme s trené-

rem Honzou Pernicou důraz
na větší kilometráž ve volněj-
ších tempech a nově také tro-
chu silovou přípravu v posi-
lovně. Pět až šest dní v týdnu
trénuji dvoufázově a průměr-
ně naběhám teď okolo 170 ki-
lometrů za týden. Svůj tré-
nink nicméně sdílím na so-
ciální síti Strava, takže kdo-
koliv chce, může mě sledo-
vat.

K jakému cíli v roce 2024
směřujete? Plánujete
i závody pořádané
RunCzechem?
Hlavním cílem bude výkon-
nostní růst ve všech disciplí-
nách od 1500 metrů po půl-
maraton. První závod, který v
roce 2024 poběžím, bude
Pražský půlmaraton právě po-
řádaný RunCzechem. Roz-
hodně to nebude jediný
RunCzech podnik, který le-
tos absolvuju, ale podrobněji
budeme s trenérem plánovat
sezonu až právě podle výko-
nu z Pražského půlmaratonu.

Tradičního půlmaratonu
se v nádherných kulisách
účastní tisíce běžců, ve velké
převaze jsou ti rekreační.
Poběží se v sobotu 6. dubna,
do závodu tedy zbývá
deset týdnů. Je reálné
za tu dobu natrénovat na
solidní výkon pod dvě
hodiny?
Věřím, že se správně struktu-
rovaným tréninkovým plá-
nem tahle meta není pro
mnohé nereálná. Každopád-
ně bych doporučil běhat delší
běhy a delší intervaly na nižší
intenzitě. Zkrátka si vybudo-
vat kvalitní objemový základ,
ze kterého člověk bude těžit
nejen pro Pražský půlmara-
ton, ale i pro celý zbytek sezo-
ny. Z mého pohledu je pro
běžné hobby běžce důležité,
aby na takto dlouhý a nároč-
ný závod natrénoval tak, že si
ho dokáže užít.

Patrik Vebr, český vítěz loňského pražského RunCzech půlmaratonu. Trať dlouhou
21 kilometrů a 975 metrů zdolal za 1 hodinu 5 minut a 41 sekund. MAFRA

DAVID
HALATKA
david.halatka@metro.cz

Natrénovat na půlmara-
ton je v silách obyčejné-
ho smrtelníka.

• Jako dítě jste se pravi-
delně věnovali nějaké-
mu sportu a ani v sou-
časnosti vám pohyb
není cizí? V tom přípa-
dě je doba deset týdnů
dobrým odrazovým
můstkem. Váš běžecký
„půlmaratonský“
týden může vypadat
po prvních zhruba šest
týdnů podobně a mů-
žete se z velké části
řídit pocitem a chutí.
Jen je dobré v tomto
případě dodržovat
zhruba stejný týdenní
objem, se specifickým
tréninkem klidně
můžete začít až
později.

• Podrobné, poměrně
vyčerpávající rady
najdete na webu
svetbehu.cz/kdy-je-tre-
ba-zacit-trenovat-na-jar-
ni-pulmaraton.

• V případě, že už máte
něco odběháno, může-
te prověřit svoji formu
již za měsíc, v sobotu
24. února, kdy v Braní-
ku v 11.00 odstartuje
Zimní půlmaraton
Vaší ligy. HAL

„Hrozně mě baví
překonávat sám sebe“

HECNETE SE?
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Jak najít rovnováhu
mezi rodinou
a kariérou?

I v dnešní době se mimo jiné
ženy stále setkávají s různý-
mi typy očekávání. Chtějí být
skvělými matkami, partner-
kami, přítelkyněmi, kuchař-
kami, ale také vydělávat
spoustu peněz.

Co když je ale klíčem ke
spokojenému životu něco ji-
ného? Byznys mentorka Lu-
cie Dědková radí, jak si najít
životní cestu na míru. Sama
se totiž v balancovánímezi ro-
dinným a profesním životem
našla.

Naučte se nestíhat
„Ráda na svou rodinu kou-
kám tak trochu z nadhledu.
Díky tomu si mohu uvědo-
mit, co je pro nás všechny dů-
ležité. Ženy totiž nejvíce
frustrují věci, které dělají pro
někoho jiného, a nikoliv pro
sebe samé,“ říká pro deník
Metro Lucie Dědková a dodá-
vá, že pro ni je důležité být
většinu času spokojená s tím,
co dělá.

„Svůj život jsem si rozděli-
la do čtyř oblastí, kterým při-
způsobuji každodenní pro-
gram. Jedná se o můj čas na
práci, čas, kdy si hraji s dět-
mi, čas, který trávím s partne-
rem a čas, kdy se věnuji jen
sama sobě. Pak přirozeně ne-
zbývá tolik prostoru na úklid

nebo vaření. Nebojím se však
říkat ne a to mě osvobozuje.
Vždycky se dá totiž najít kom-
promis či jiné řešení,“ tvrdí
Dědková.

Pocit viny je jen v hlavě
Dvojice amerických vědkyň
v jednom ze svých výzkumů
zjistila, že používání chyt-
rých telefonů během společ-
ných chvil s dětmi může sni-
žovat pozornost rodičů, a tím
oslabovat společný vztah.
„Často se setkávám s tím,

že maminky hledají únik od
každodenního stresu a scho-

vávají se za obrazovku mobil-
ního telefonu. Když se celý
den snaží vše stihnout a na
chvíli se zastaví, potřebují vy-
pnout,“ líčí Dědková a dodá-
vá, že by matky měly být
s dětmi vědomě přítomné.
„Pocit viny z toho, že často

pracuji, totiž mizí, pokud vi-
dím, že jsou mé děti spokoje-
né. Když jsme spolu, dávám
jim veškerou pozornost,“ ko-
mentuje pro Metro Dědková.
Podle ní pocit viny opadne

ve chvíli, pokud jsou ženy vě-
domě přesvědčeny, že pro
své děti dělajímaximum. „Po-

kud ho přesto máte, tak vždy
radím: ptejte se proč. Co po-
třebuji? V čemmám pocit, že
zanedbávám své děti? Comu-
sím udělat, abych ten pocit
neměla? A pokud máte větší
děti, mají takový pocit i ony,
nebo je to pouze váš dojem?
Někdy jen stačí si v hlavě po-
ložit pár úderných otázek,“
radí mentorka.

Život podle představ
Lidé zastávají v životě různé
role. Ty se mění podle věku,
pohlaví, ale také přístupu.
„Není třeba vyloženě překo-

návat tradičnímateřské stere-
otypy. Jde o to žít život podle
vlastních představ a potřeb,
ne podle očekávání okolí. Po-
kud žena touží po tom, být
doma s dětmi a naplňuje ji
to, je to v pořádku stejně tak,
jako když se rozhodne věno-
vat kariéře. Já potřebuji obo-
jí, a proto je pro mě důležitá
možnost realizace i mimo do-
mov,“ vysvětluje pro Metro
Dědková. Podle ní se v koneč-
ném důsledku vnitřní spoko-
jenost odráží i na dětech
a také celkové atmosféře v ro-
dině. TEREZA ŠIMURDOVÁ

To, že používání mobilních
telefonůmá negativní vliv
na děti, potvrdil americký
výzkum.

• Studie University
of California zkoumala
400 rodičů dětí ve věku
5 až 12 let, kteří používali
televize, herní konzole,
počítače, tablety
a telefony.

• Z výzkumu vyšla nejhůře
situace, kdy rodiče
používají telefon
v absolutní blízkosti dětí.
Očima totiž sledují
displej, čímž vysílají dítěti
zprávu, že je pro ně
elektronika v tuto chvíli
důležitější. TES

Lucie Dědková pomáhá firmám a jednotlivcům s marketingovou strategií. ARCHIV AUTORA

Buďte trochu sobecké. Říkejte
ne, radí ženám byznys mentorka

KDYŽ ZLU NASTAVÍTE LIDSKOU TVÁŘ

UŽ TEĎ

KDO JE DŮLEŽITĚJŠÍ?

inzerce
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S nejnovějšími vizua-
lizacemi, videem
s pohledy ze střechy
budovy či projektem
ve 3D realitě se mo-
hou Pražané sezná-
mit na výstavě až do
poloviny února.
Architekt hojně diskutované
Vltavské filharmonie Bjarke
Ingels přichystal se svým tý-
mem a s pomocí lidí z Centra

architektury aměstského plá-
nování (CAMP) výstavu. Tu
lze pod názvem Praha zítra?
Vltavská filharmonie v těch-
to dnech navštívit, a to až do
18. února. V prostorách neda-
leko Palackého náměstí se
mohou zájemci seznámit jak
s novými vizualizacemi, tak
videem s pohledy ze střechy
koncertní budovy či projek-
tem jako takovým, a to ve
3D realitě.
„Vltavská filharmonie je

zkomponována jako mean-
drující cesta od břehu řeky
na střešní terasu. Proudy ve-

řejnosti a pražská belvedero-
vá náměstí spojují městský ži-
vot s hudbou v jejím srdci.
Pražské sály jsou stvořené do-
minanty na pohled, vyladěné
pro zvuk, orchestrované
funkčně i pro spojování lidí.
Z této rytmické struktury vy-
stupuje symfonie kolonád
a balkonů jako platforma pro
veřejný život,“ popisuje In-
gels, který architektonickou
studii osobně představil mi-
nulý týden.
Dánské studio BIG – Bjarke

Ingels Group příští měsíc pře-
dá podrobnou architektonic-

kou studii Vltavské filharmo-
nie. Na jejím základě budou
moci začít projektové práce,
které by měly během tří let
vyústit v zahájení samotné
stavby. Podrobná studie rozví-
jí soutěžní návrh, se kterým
studio BIG zvítězilo před
rokem a půl v mezinárodní
soutěži.
„Na dodělání architektonic-

ké studie pracovali odborníci
z celého světa. Při své činnos-
ti navíc reagovali na připo-
mínky soutěžní poroty, ale
také širší veřejnosti, která se
aktivně zapojila do procesu

KDY

KDE

pondělí 5. 2., úterý 6. 2. 2024 od 10 d h

Národní dům naVinohradech,
(bývalý dům železničářů - 1. mezipatro),
Náměstí Míru 820/9,
P-2Vinohrady, metro stanice A

VÝKUP ZLATA, STŘÍBRA,
STAROŽITNOSTÍ

a obrazů 17. až 20. stol.

zubní zlato i (nečištěné)
šperky mince a zlomkové

ZLATO:
příbory, tabatěrky
a technické stříbro

sTříbrO:

hOdinky:
náramkové, kapesní
až do roku 1990

až 1500 Kčza gr

0 do 17 h.

ŠPErky:
granátové a briliantové šperky

200 kč
z vykoupeného předmětu
při předložení vydání.

firma h&Š tel.: 776 150 222, 603 505 686
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Hotelová škola a Gymnázium Radlická
Radlická 591/115
158 00 Praha 5 - Jinonice

+420 251 172 123
www.hs-radlicka.cz

Baví vás cestování?
Chcete poznávat nové věci?
Zajímá vás moderní gastronomie?

Pak naše škola je ta správná volba.

HOTELOVÁ ŠKOLA A GYMNÁZIUM RADLICKÁ

Přihlášky přijímáme do 20. února 2024.

Gymnázium kód 79-41-K/41 (2 třídy)
NOVĚ

Nabízíme vám pro školní rok 2024/2025
tyto studijní obory:

cestovní ruch kód 65-42-M/02 (3 třídy)
hotelnictví kód 65-42-M/01 (3 třídy)

gymnázium kód 79-41-K/41 (1 třída)

Otevření Vltavské filharmonie podle návrhu dánského studia Bjarke
Ingels Group – BIG je naplánováno na rok 2032.

Vltavská filharmonie je budoucí kulturní centrum České republiky
a dominanta hlavníhoměsta Prahy. 5x BIG BJARKE INGELS GROUP

inzerce

VLTAVSKÁ FILHARMONIE
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PŘĲMEME REVIZNÍ
LÉKAŘE/LÉKAŘKY

www.zdravakariera.cz | ustredi.prace@vzp.cz

práce na plný či částečný úvazek
uplatnění ve všech krajích ČR
žádné noční služby, pohotovosti
ani pracovní víkendy
snadné skloubení práce
a osobního života

inzerce

úpravy návrhu. Ve srovnání
s původním se ve výsledném
projektu objeví řádově více
zelených ploch a významně
posílí i spojení s řekou,“ vy-
jmenovává jen některé změ-
ny náměstek primátora pro
územní rozvoj Petr Hlaváček
a dodává: „Vltavská filharmo-
nie nebude pouze novým
koncertním sálem, stane se
především otevřeným kultur-
ním a vzdělávacím centrem,
které bude sloužit veřejnos-
ti.“
Podle Martin Krupaue-

ra, vedoucího projektového

týmu Vltavské filharmonie,
který projekt za hlavní město
řídí, a jedná tedy i se studiem
BIG, je pořád v plánu začít sta-
vět v roce 2027.
„Podrobná architektonic-

ká studie je pro nás zásadním
mezníkem. Na jejím základě
se totiž budou moci rozběh-
nout samotné projekční prá-
ce a získávání všech potřeb-
ných povolení nezbytných
pro to, aby se mohlo začít se
samotnou stavbou, která
bude špičkovou ukázkou svě-
tové architektury a novou
ikonou Prahy,“ dodává Kru-

pauer. Otevření filharmonie
je naplánováno na rok 2032.
Pokud patříte mezi ty, kte-

ří vývoj projektu sledují od sa-
motného počátku, jistě ocení-
te některé ze změn, které
vznikly dopracováním sou-
těžního návrhu. Hlavní sál
byl například upraven tak,
aby umožnil lepší výhled
a akustiku. Zkušebna orchest-
ru prošla rovněž proměnou,
a to pro dosažení lepších
akustických podmínek. Zvět-
šilo se i jeviště, aby bylo iden-
tické s tím v hlavním sále.
Malý sál byl pak upraven tak,

aby bylo dosaženo lepší akus-
tiky, výhledů a napojení na
foyer. Ke změnám došlo
i v případě multifunkčního
sálu, aby se podle studia do-
sáhlo větší míry všestrannos-
ti a funkčnosti včetně druhé-
ho balkonu.
„Upravený design budovy

umožňuje lepší spojení
s řekou. Návrh budovy byl
rozpracován tak, aby došlo
k lepšímu propojení s nábře-
žím a viaduktem. Přibyl také
eskalátor pro lepší přístup ve-
řejnosti na střechu,“ uvádějí
organizátoři výstavy. MET

Hlavními uživateli budovy mají být pražský symfonický orchestr FOK,
Česká filharmonie a Městská knihovna, tedy její hudební oddělení.

Srdcem filharmonie budou její sály se svými zázemími a veřejnými
prostory – foyer. Samozřejmostí bude kavárna a střešní restaurace.

Stavba koncertní budovy je
spojena s úpravoumísta, na
kterém se podepsala do-
pravní megalomanie minu-
lého režimu. Prodraží se to?

• Podle časopisu Forbes
byly odhady na stavbu ko-
lem šesti miliard korun,
předloni se mluvilo o více
než devíti. Plus tři miliar-
dy za rekonstrukci oblasti,
to dělá skoro třináct. MET

Ambicí filharmonie má být
přilákání široké veřejnosti.

MILIARDOVÁ STAVBA

OŽILA U PALACKÉHO NÁMĚSTÍ
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Animovaný seriál
platformy Prime
Video je poctou
superhrdinskému
žánru. A také si jde
svojí vlastní pořádně
osudovou a krví
zbrocenou cestou.

Když jsem před necelými tře-
mi lety takřka jedním de-
chem sjel první sérii animova-
ného seriálu streamovací
platformy Prime Video Nepo-
razitelný (Invincible), jenž
byl natočen podle předlohy
autora komiksové série Živí
mrtví Roberta Kirkmana, pro-
vázely mě příjemné pocity.
Tvůrci devítidílné série totiž
supehrdinský žánr uchopili
takřka novým, svěžím způso-
bem. Občas krvavě brutál-
ním, přesto ne tak podvrat-
ným, jak to známe z jiného
neméně oblíbeného seriálo-
vého kousku od Amazonu –
Bandy (The Boys). Během loň-
ského listopadu jsem proto
každý týden hltal další a další
epizodu druhé, neméně pou-
tavé a skvěle napsané sezony.
Pak ale náhle přišla tvrdá
stopka.

Bude to divnější
Ačměla druhá řada Neporazi-
telného mít celkem osm epi-
zod (první sezona jich měla
devět), dočkali jsme se dosud
jen čtyř. Datumpremiéry dru-
hé části druhé řady bylo ozná-
meno teprve tento týden. Ne-
porazitelný a spol. s druhou
polovinou epizod přispěchá
na obrazovky zmiňované in-
ternetové televize 14. března.
Oznámení mimochodem při-
šlo v den jednadvacátého vý-
ročí komiksové předlohy.
Jak to dopadne s Markem,

který vyslyšel volání o pomoc
jisté mimozemské rasy, aby
to pro něj i jeho planetumělo
následně nečekané osobní dů-
sledky? Herec Fred Tatascio-
re, který v sérii namlouvá
více postav, prozradil o zbýva-
jících epizodách následující:
„Všechno, co řeknu je, že to
bude divnější. Bude to zkrát-
ka divnější a divnější. A zábav-
né, v dobrém slova smyslu.
Obecně, je tam hromada šíle-
nýchmimozemšťanů.“

Neporazitelný animák
Mark Grayson je na začátku
úvodní sezony na první dob-

rou vlastně celkem průměr-
ný středoškolák. Až tedy na
to, že jeho otec je Omni-Man,
nejmocnější hrdina planety
a místní analogie Superma-
na. Když se otcovy schopnosti
čerstvě projevují i u Marka,
začne spolu tahle nesourodá
dvojka trénovat. Mark, jenž
si bez váhání volí superhrdin-
ské jméno Neporazitelný (In-
vincible), se však obratem do-

stává do ostré akce, při níž
jeho nové jméno prochází
těžkými zkouškami. Po otci
sice Mark zdědil nadlidskou
sílu, rychlost, odolnost nebo
létání. Nemálo důležitý je ale
i jeho smysl pro spravedlnost
a pokoru, který mu tluče do
hlavy jeho veskrze lidská
a nadpřirozenými schopnost-
mi neobdařená matka. Nikdo
však naivníhoMarka nedoká-

že připravit na to, co jej
a jeho planetu brzo čeká.

Chytré výpůjčky
Z děje nehodlám nic moc dal-
šího prozrazovat. Seriál Nepo-
razitelný je navíc hrozně těž-
ké strčit do nějaké škatulky.
Tvůrci totiž servírují jak nad-
sázku, tak i dávku poctivé su-
perhrdinské klučičí naivity.
Poctivou teen romantiku klid-
ně vzápětí následují silné
temné podtóny s pořádně ex-
plicitními dávkami brutality.
Hlavní tvůrce seriálu
Kirkman je pak coby ostříle-
ný komiksový scenárista
a znalec komiksů mistr v po-
mrkávání a vypůjčování si
motivů z jiných, slavnějších
předloh. Jak už jsem ovšem
zmínil, činí tak s takovou leh-
kostí, že jeho snaha nepůsobí
lacině ani podvratně.
V hlavním hrdinovi Marko-

vi se bez okolků zrcadlí Peter
Parker, tedymarvelovský Spi-
der-Man, v dalších postavách
zase poznáte reinkarnaci čer-
nošského ranaře Lukea Cage,
mutantky Scarlet Witch, dé-
monického Hellboye či jed-
notlivých členů Ligy spravedl-
nosti od DC. Nejednou zde vy-
plavou povědomé motivy
z Avengers, Dr. Strange či
Lokiho (multiversum), pří-
padně filmového a komikso-
vého Thora. V akčních scé-
nách ve vzduchu lze pak číst
rukopis Zacha Snydera. A tak
by se dalo pokračovat do ne-
konečna.

Osudový závěr
Neporazitelný je na jedné
straně poctou superhrdinské-
mu žánru, na té druhé si jde
svojí vlastní pořádně osudo-
vou a zábavně nepředvídatel-
nou cestou. Druhá řada napl-
no rozjíždí hru o to, zda je
Mark schopen být superhrdi-
nou, jakého lidstvo v součas-
né problematické situaci po-
třebuje, jak a zda vůbec se vy-
pořádá se svým vztahem s ot-
cem, a bude-li ještě někdy re-
levantní jeho osobní život
i studium na nové škole. Za
mě prozatím obrovský palec
nahoru. Čekání na březen
bude ještě dlouhé. Vydržím
to vůbec?

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz

Otcem komiksového se-
riálu je jeho hlavní tvůr-
ce Robert Kirkman, kte-
rý napsal i původní ko-
miks. Režie jednotlivých
epizod se ujal například
Jeff Allen, William Ruzic-
ka, Haylee Herricková,
Sol Choi, Tanner John-
son a další.

• Hrají: Steven Yeun,
J. K. Simmons, Sandra
Ohová , Seth Rogen,
Zazie Beetzová, Mark
Hamill, Walton Gog-
gins, Jason Mantzou-
kas, MaeWhitmanová
a další.

• Komiksová předloha
vyšla poprvé v naklada-
telství Image Comics
v roce 2003. Vycházela
do roku 2018. Celkem
bylo vydáno 144 dílů.

• Několik postav bylo
pro seriál přizpůsobe-
no vzhledu svých hla-
sových představitelů.
Oproti předloze se mě-
nila barva pleti, rod či
rasa postav. Z Marka
Graysona se tak stal
asiat, ze Shrinking
Raye dokonce žena.
I Amber Bennettová
dostala stejnou barvu
pleti jako afroameri-
čanka Beetzová. JAR

Invincible je pořádně krvavá podívaná. Ústřední komiksový hrdina
je pak jednou ze tří nejikoničtějších postav vydavatelství Image.

Nesmrtelný (zcela vlevo) dostal v první sezóně od Nolana
na pamětnou. V druhé řadě to zkouší jako lídr mladšího týmu.

Nolan alias Omni-Man přišel na planetu Zemi kolem roku 1980 a se
svými schopnostmi se rychle stal nejsilnějším hrdinou. 3x PRIME VIDEO

NEPORAZITELNÝ

Neporazitelný přiletí
v březnu. Vydržíte?



INZERCE
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Zažila bláznivý rok 2023. Stih-
la v něm také nahrát s kape-
lou Bandjeez novou desku
Plamen, která vyjde tento pá-
tek. Zpěvačka, textařka a mu-
zikantka Kateřina Marie Ti-
chá přiblížila v rozhovoru
pro Metro nejen atmosféru
natáčení alba, ale i to, jaké
bylo nahrávat na téměř sto
let starý mikrofon.

Jak probíhalo nahrávání
desky, kdy jste poprvéměla
k sobě celou kapelu?
Bylo to zdlouhavé. Na to, že
většina písniček už byla té-
měř hotová před rokem
a půl, tak to pak na můj vkus
trvalo docela dlouho, než
jsme vše dotáhli. Kluci z kape-
ly žijí někteří v Ostravě, čás-
tečně jsme v Praze a produ-
cent Ondřej Turták se přestě-
hoval do Jablonce nad Nisou.
To jsou tři různá místa
a sedm lidí, kteří museli sla-
dit své životy, aby to nahráli,
což zabralo víc času, než jsem
si myslela. Na druhou stranu,
i když jsem byla ke konci otrá-
vená z toho, jak vše trvá, je
všechno, jak má být. Některé
písně stihly dozrát do podob,
ze kterých jsem nadšená.

Nové album je bohatší
nástrojově a znovu pestré
v polohách písní. V čem je
jiné?
Stejné jsou desky v tom, jak
se na nich prolínají žánry.
Děje se to záměrně, ráda se
pouštím, kudy mě to zrovna
zavede. Hrozně nerada bych
přišla o tvůrčí svobodu, zvlášť
se skupinou, která je schopná
zahrát cokoliv. Jiná je nová
deska právě v tom, že ji oboha-
tila kapela. Když jsem doděla-
la písničku, tak jsem s ní ne-
šla za Ondrou, ale právě za
klukama z kapely. Týden
jsme strávili na chalupě v Bes-
kydech a každou píseň obhlí-
želi ze všech stran. Každý člen
do ní přidal svou emoci, což
se u první desky nedělo. To
jsem byla jen já a Ondra.

Když se nahrávání protahova-
lo, ještě jste třeba přepisova-
la nebo dopisovala texty?
Moc ne, protože když si ne-
jsem textem jistá, tak ho tam
nedám, než abych něco vy-
pustila ven, a přitom to tam
nechtěla mít. Ale když třeba
nemám hotovou druhou slo-
ku, tak prozatím opakuji prv-
ní, aby se mohlo na písničce
dál pracovat a později slova
dopisuji. Až když jsem si opět
jistá, tak to celé pustím klu-
kům. Takhle jsme dopisovala
ještě před pár týdny sloku do
písničky Budu tu.

Slyšel jsem, že jste polovinu
textů napsala zaměsíc…
Na začátku roku 2022 jsem
měla hotové asi jenom dva
texty. Neměla jsem moc hez-
ké období v životě a nedoká-
zala jsem nic napsat. Pak ně-
kdy v červnu přišlo uvolnění,
kdy mi začalo být zase dobře,
tak jsem ze sebe vše vypsala
a vzniklo dalších šest písní.

Našel jsem si náš rozhovor,
který jsme dělali před vydá-
nímprvní desky. Tehdy jste
říkala, že jste vybírala z něko-
lika desítek textů. Bylo to teď
tedy jiné?
Také jsem vybírala, protože
mám zase spoustu rozepsa-
ných věcí. Nemám jich sto,
jako před první deskou, ale
třeba dvacet. Také už mám
dvě další hotové písničky, jen
se nám nehodily na album
Plamen. Budeme s nimi ale
doufám pracovat, pokud tedy
nezestárnou.

Také jste před těmi třemi
lety uvedla, že píseňDivoká
je představa, jak byste chtěla
žít. Už jste divoká?
Myslím, že to souvisí s vě-
kem, se zkušenostmi a sebe-
vědomím, které jsem získala
za těch pár let i díky kapele.
Protože s nimi na pódiu se
člověk cítí dobře. Dá se to po-
jmenovat jako divokost, pla-
men nebo jinak, na tomnezá-

leží. Pro mě je to nějaká síla,
kterou v sobě nyní cítím.

Píseň Poprvé vemně zane-
chala zvláštní emoce, kdy je
melodie hrozně veselá, ale
text nemusímožná na každé-
ho působit podobně…
Já ji miluji. Uvědomuji si, že
pro někoho tomůže být smut-
ná písnička, ale promě je nej-
šťastnější na desce. Dodnes si
pamatuji moment, kdy jsem
ji psala v autě a byla jsem
šťastná, že je mi dobře.

Jak vznikla spolupráce s hos-
ty –MilanemCaisema Štěpá-
nemKozubem?
S Milanem jsme kamarádi.
Kdysi jsme se někde potkali,
jemu se líbila moje deska
a mně se zase líbí, co dělají
kluci z Tata Bojs už dlouhá
léta. Navíc zbožňuji Milanův
hlas. Pak jsem napsala píseň
Nový dům, která je celá
vmužském rodě, protože pro
mě je o Bohu. Napsala jsem ji
v době, kdy jsem měla pocit,
že nad sebou potřebuji něco
mít a vyšlo mi to automatic-
ky v mužském rodě. Když
jsme píseň nahrávali, tak
jsem si říkala, že je to zvlášt-
ní a pořád slyšela v pozadí ně-
jaký hlas. Přemýšlela jsem,
jaký hlas by tomu dal teplo
a bezpečí, které v písni mám,
a napadl mě Milan. Co se týče
Štěpána Kozuba, já jsem se
s jeho muzikou dlouho míje-
la. Jednou jsme hráli v Karlo-
vých Varech a zrovna tam vy-
stupoval Štěpán s Jirkou Kr-
hutem a ten koncert byl tak
vtipný a krásný, jak dokážou
své až divadelní písně hezky
propojit s humorem, že se mi
začala jejich tvorba hrozně lí-
bit. Potom jsem napsala Zna-
mení, které je pro mě na hra-
ně dramatu, proto jsem ji po-
slala Štěpánovi, on souhlasil.

Vy jste zpívala namikrofon
z roku 1930. Jaké to bylo?
U Ondry v domě v Jablonci,
kde má malé studio, stál ten
docela velkýmikrofon. A vtip-
né bylo, že v určité momenty
chytal různá rádia. Já jsem
zpívala třeba tichou něžnou
píseň, kde záleží na každém
písmenku a do toho jsem sly-
šela: Vyhrajte nový vůz! Tak-
že jsme řešili, co s tím. Někdo
poradil zabalit mikrofon na
určitých místech alobalem.

Je pro vás druhá deska určitý
milník, že už bysteměla na
scéně obstát? Cítíte tlak?
Myslím, že je to jeden z důvo-
dů, proč jsem dlouho po prv-
ním albu nemohla psát. Řek-

la jsem si, tady je sedm let
mého života v jedenácti pís-
ničkách a co teď? Chtělo to
čas a pak vše jelo. Už jsem ne-
přemýšlela, jak to kdo při-
jme. Už se člověk nerozhlíží,
prostě jede po skluzavce
a snaží se dojet dolů. Neřeší,
jestli kolem létají draci nebo
prší. Buď jsou pak písničky
dobré, nebo ne.

To se teď asi nejlépe ukáže
na turné, na které brzy vyrazí-
te. Fanoušci, co vás znají,
půjdounajisto, ale na co byste
přilákala nové posluchače?
Nám se děje krásná věc, kte-
rou si přeje snad každý muzi-
kant. Když jednou na náš kon-
cert lidé přijdou, dorazí zno-
vu a vezmou s sebou kamará-
dy. To je nádherné. I proto se
podařilo vyprodat první vy-
stoupení v Lucerna Music
Baru a druhé se také prodává
dobře. Noví posluchači semů-
žou těšit na fantastickou ka-
pelu a lidé, co nás znají, na
nové hosty. Myslím, že to je
hlavně vtipný a intenzivně
emoční večer. Nejen pro nás.

Chtěl bych se ještě vrátit do
minulého roku, který byl pro
vás turbulentní…
To ano. Já jsem ho začala létá-
ním v Kostarice, kde jsem se
vzpamatovávala ze smrti dě-
dečka. Pak jsem se vrátila
a brzy jsem vystoupila na
inauguraci prezidenta Petra
Pavla. No a potom už začaly
naplno koncerty. Jezdila
jsem s Jelenem i se svojí kape-
lou a do toho jsme nahrávali
desku. Navíc jsem si naordi-
novala, že budu víc odpočí-
vat. Vždy jsem si v kalendáři
našla čtyřdenní bloky, kdy
jsem odmítala odepisovat na
maily a zvedat telefony. I na-
táčení klipu k písni Plamen
byl zážitek. Vystoupila jsem
z komfortní zóny, kdy jsem
předtím chodila na taneční
tréninky, což bylo náročné.

Na závěr přišla v prosinci dvě
vystoupení vO2 areně. Krás-
né zakončení, že?
Zajímavé je, že já v tom nedě-
lám rozdíly. Pro mě byl stej-
ně důležitý koncert v Lucer-
na Music Baru na jaře jako
O2 arena v prosinci. Strašně
si vážím toho, že můžu dělat
takovou práci. Jsem vděčná,
že mi někdo nabídl zahrát si
na akci Vánoce v O2 areně. Ta
druhá s Jelenem byla emotiv-
ní, protože najednou všude
napadl sníh a zastavila se do-
prava. Mně rodina ráno na-
psala, že nikdo nemůže přijet
a já tři hodiny brečela. Bylo
to dramatické, ale nakonec
všichni přijeli a já byla šťast-
ná. Byla to velká oslava spo-
lečných deseti let s Jelenem.

To druhé vystoupení ve zmí-
něné hale bylo také dramatic-
ké. Protože ten den se stala
ta tragédie na Filozofické fa-
kultě UK. Jak jste se rozhodo-
vali, jestli vůbec hrát?
My jsme se o tom dozvěděli
trochu se zpožděním, proto-
že jsmeměli generálky. Zasta-
vili jsme zkoušení a měli půl-
hodinovou poradu. Jak muzi-
kanti, tak zástupci sboru, diri-
gent, lidé z O2 areny a řešili
jsme, jak se k tomu postavit.
Všichni řekli, že pochopí,
když někdo z nás nebude
chtít vystoupit. Spousta lidí
už dorazila do Prahy nebo
byli na cestě. Zvažovali jsme,
jestli je nechat napospas ve
městě, nebo je naopak vzít
dovnitř do bezpečí. Probírali
jsme to i z morálního hledis-
ka. Nakonec jsme se shodli,
že koncert odehrajeme s re-
spektem a úctou, ale že je to
lepší, než lidi poslat pryč.
Myslím, že se to povedlo
a o dvě hodiny jsme posunuli
realitu světa venku.

Už pár let tvoří a hraje úspěšná zpěvačka a muzikantka s kapelou
Bandjeez po zesnulém Davidu Stypkovi.

Za první desku Sami byla Kateřina Marie Tichá oceněna v anketě
Ceny Anděl v kategorii Objev roku. 2x RADEK KUDLÁČEK

PAVEL
URBAN
pavel.urban@metro.cz

„Při nahrávání jede člověk po
skluzavce dolů a nerozhlíží se“



Co od tebe potřebujeme:
• minimálně úplné středoškolské vzdělání s maturitou
v IT a praxí v bezpečnosti IT, nebo VŠ technického
zaměření / informatiky

• orientaci v IT oblasti se zaměřením na informační
a kybernetickou bezpečnost

• základní znalost rodiny protokolů TCP/IP, NetFlow, principů
komunikace v sítích, orientaci v operačních systémech
(Windows, Unix) a infrastrukturních službách / aplikacích

• znalost anglického jazyka pro studium odborných materiálů

800 220 020

Staň se naším odborníkem
na kybernetickou bezpečnost.
Pozice je vhodná i pro OZP.

Co nabízímemy:
• zaměstnanecké jízdné i pro rodinné
příslušníky

• zajímavé zaměstnanecké benefity
v hodnotě 64 000 Kč/rok

• profesní seberealizaci
• možnost dalšího vzdělávání a rozvoje
• zajímavé finanční ohodnocení
• zázemí stabilní společnost

SIEM
ANALYTIK
JUNIOR
(KYBERNETIK)
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@mojemetro
Velmi dbám o svou pověst okresního intelektuála. Namalém
městě, kde žiju, je totiž velká konkurence a člověk může být
z pomyslného trůnu svržen dřív, než otočí rundu. Tak to furt
hlídám a přiživuju: mám nestádní názory (ať už to znamená
cokoli), říkám slova jako „narativ“ a „bezprecedentní“ a kou-
pil jsem si baret. V jednadvacátém století se ovšem intelek-
tuální pověst nekonstituuje (to taky často říkám) jenom v hos-
podě, ale taky na sociálních sítích. Na těch nových, co se jme-
nují jako větrové bonbóny nebo vyhynulý mamut, už se ne-

chytím, tak to musím všechno
oddřít na starém dobrém Efku.
Kromě toho, co tam píšete, jsou
hlavním indikátorem vašeho in-
telektuálství stránky a skupiny,
které máte ve sledovaných. Je to
úplný tanec mezi vejci. Zvýše-
nou návštěvnost stránek o esteti-
ce těla lze snad ještě uhrát na zá-
jem o baroko. Mít ale štítek před-
ního fanouška skupiny neko-

rektního humoru nelze ničím omluvit. Denně se proto do
úmoru přihlašuji do skupin jako Zvyky a tradice předků nebo
Knižní iluminace. Je to řehole, ale furt to nějak šlo. Až do
doby, co kamarádka z městečka na Vysočině začala sdílet
posty jejich Prodejny masa a uzenin. Hlavně tedy pravidelnou
nabídku polévek. Gulášová. Zabíjačková. Dršťková. S fotkami!
Od té doby trestuhodně zanedbávámmasopust na Hlinecku
i Vyšehradský kodex. Můj profil zcela ovládly nejnižší pudy.
Bojím se, že není daleko doba, kdy se ko-
lemmě začne konstituovat nějaký bez-
precedentní narativ.

Od té doby
zanedbávám

masopust
na Hlinecku
i Vyšehradský
kodex.

LUŠTĚNKA:PILOTI
ŘEŠENÍSUDOKU:

LUŠTĚNKA

Vážení čtenáři, v redakci slavíme druhé Vánoce, metrotagové
básničky nám totiž v Hlídači nametro.cz rozkvétají jako
sněženky. Dnešní úroda přišla z pardubické chemičárny, studentky
Verča a Jitka odložily křivule, vypnuly digestoř a poslaly nám své
již druhé veršotepecké dílko, opět krásně voní perníkem. Díky :)

Tohle je místo na váš vzkaz! Do žlutého rámečku napište přání,
výzvu, básničku nebo něco namalujte. Výtvor vyfoťte a sdílejte
s hashtagem #METROTAG na svém Instagramu. Vzkaz lze poslat
i jako zprávu přes Facebook nebo e-mailem na mms@metro.cz.
Váš výtvor dáme do novin!

Doplňujte podle legendy vodorovně a svisle
stejná slova. Tajenka je vodorovně i svisle.

1. obdělat
motykou

2. svazek květin
3. meškat
4. tajenka
5. rozpouštědlo

barev
6. patřící tetě

(kolo)

Dršťková

PETR KUKAL
OKRESNÍ BÁSNÍK
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SUDOKU

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

20.10 Stíny v mlze (4/12)
Prank. Krimiseriál (ČR, 2021).
Dvanáct dílů a dvanáct různých
případů. Hrají: P. Špalková,
J. Vyorálek, J. Plesl, R. Rázlová

21.25 Dobré ráno, Brno! II (4/8)
Komediální seriál (ČR, 2023).
Hrají: J. Kolařík, Z. Zlatohláv-
ková, O. Kokorský

22.00 Reportéři ČT
Kauzy a reportáže
s Anetou Snopovou

22.40 SlečnaMarplová
Detektivní seriál (VB, 2006)

00.15 Grantchester VI (4/8)

20.00 Divokým Kurdistánem
Dobrodružný film (N/Šp.,
1965). Voda je v poušti cen-
nější než zlato a zdejší kmeny
své prameny hájí vlastními ži-
voty. Hrají: L. Barker, M. Ver-
siniová, R. Wolter, G. Rojo.
Režie F. J. Gottlieb

21.45 Soumrak dne
Romantické drama (VB, 1993).
Sloužili svým pánům lépe než
sami sobě. Hrají: A. Hopkins,
E. Thompsonová, J. Fox

00.00 Drama žárlivosti
Komedie (It./Šp., 1970). Hrají:
M. Mastroianni, M. Vittiová,
G. Giannini, M. Zarzo

20.20 Specialisté (198)
Sen o štěstí. Krimiseriál (ČR,
2023). Hrají: M. Dejdar, J. Hána,
Z. Kajnarová, M. Lambora

21.25 Specialisté (199)
Mrazivý případ

22.30 Víkend
Příběhy štěstí, proher a objevů

23.10 Kriminálka
Las Vegas III (22)
Nesplacený dluh. Seriál (USA,
2002). Hrají: W. L. Petersen,
M. Helgenbergerová

00.10 Rizzoli & Isles:
Vraždy na pitevně II (7, 8)

20.15 Malá velká liga (7)
Tak dík, ty vole! Rodinný seriál
(ČR, 2023). Růžička si zoufá, že
definitivně přišel o Sáru. Hrají:
M. Němec, A. Fixová, S. Havá-
čová, A. Joura

20.55 Malá velká liga (8)
Ty vole, ty vole!

21.30 Hubne celá vesnice
Kdo pro svou vesnici vyhraje
půl milionu korun?

22.35 Mordparta II (7)

23.45 Receptář prima nápadů

00.30 Policie v akci

19.00 Party ride
Dance music na dnešní mejdan

20.00 Óčko hity
Klipy nonstop

21.00 Facebook jukebox
Pište si o klipy na přání přes
Facebook.cz/ockotv, vaše
vzkazy zobrazíme přímo
ve vysílání

22.00 Naked Atraction
Nové premiérové díly origi-
nální verze nahé seznamky

22.30 Virtuální svět TV

0.00 Óčko flirt

ČT1 ČT2 NOVA ÓČKOPRIMA
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Mladá česká
snowboardistka
uspěla v Rakousku.

Skvělou formu potvrdila Zuza-
na Maděrová v sobotu, když
byla druhá v paralelním
obřím slalomu v Simonhöhe
a poprvé v kariéře se ve Světo-
vém poháru dostala na stupně
vítězů. Dvacetiletá Češka pro-
hrála ve finále s domácí Raku-
šankou Sabine Schöffmanno-
vou. ProMaděrovou byla dosa-
vadním maximem v elitním
seriálu dvě čtvrtá místa z této
sezony. Těsně pod medailový-
mi příčkami skončila v prosin-
covém obřím slalomu v Corti-
ně d’Ampezzo a před týdnem
ve slalomu v bulharském
Pamporovu. „Od rána to bylo
skvělé. Trať byla přesně tako-
vá, jakou mám ráda, úplně
zmrzlá. Finálové jízdy byly su-
per, cítila jsem se dobře,“
uvedla Maděrová.

Už v pátek se dařilo po ná-
vratu do Světového poháru
snowboardcrossařce Evě
Adamczykové, která hned
první start v seriálu proměni-
la ve Svatém Mořici ve vítěz-
ství. Její reprezentační kole-
ga Kryštof Choura byl poprvé
ve velkém finále a obsadil
čtvrtou příčku. PUR a ČTK

AP

Česká závodnice Zuzana
Maděrová na trati PROFIMEDIA

Čeští házenkáři se v play-off
kvalifikace o postup na mis-
trovství světa utkají s Rumun-
skem. Dvojzápas začnou
8. nebo 9. května venku, odve-
ta bude na programu
11. nebo 12. května. Rozhodl
o tom los v Kolíně nad Rý-
nem, kde včera vrcholilo ME.
To ovládla Francie po výhře
33:31 nad Dánskem po pro-
dloužení. MS bude od 14. led-
na do 2. února příštího roku
hostit trojice zemí Dánsko,
Chorvatsko a Norsko. ČTK

KRÁTCE Z FOTBALU

Xavi a Klopp se rozloučí
Trenér Xavi Hernández (na snímku) po sezoně odejde od
fotbalistů Barcelony. Čtyřiačtyřicetiletý kouč, který se
v září katalánskému klubu upsal do léta 2025, to nečeka-
ně oznámil po ligové porážce 3:5 s Villarrealem. Stejným
prohlášením překvapil kouč Liverpoolu Jürgen Klopp. ČTK

V Oceánii
Vodní slalomář Jiří
Prskavec (na snímku)
vstoupil vítězně do nové
sezony, v níž bude na
hrách v Paříži obhajovat
olympijské zlato z Tokia.
Dvojnásobný světový
šampion na kajaku vyhrál
mistrovství Oceánie
v australském Penrithu.
S dvousekundovou penali-
zací porazil o 18 setin
sekundy Francouze Anato-
lea Delassuse. ČTK

PR
OF

IM
ED

IA

O MS proti
Rumunsku

Zaskočil divák
V utkání německé
fotbalové ligy mezi
Wolfsburgem a Kolí-
nem nad Rýnem
zaskočil po indispozi-
ci čtvrtého rozhodčí-
ho u postranní čáry
jeden z diváků. Nahra-
dil Thorbena Siewera,
kterého ve 14. minu-
tě trefil míčem do
obličeje obránce
hostů Max Finkgräfe.

Šok v FA Cupu
Čtvrté kolo Anglické-
ho poháru bylo
svědkem senzačního
postupu fotbalistů
Maidstone, týmu
hrajícího až šestou
nejvyšší soutěž. Jeho
obětí se stal druholi-
gový Ipswich, který
outsiderovi podlehl
doma 1:2.

Duel zopakují
Kvůli chybě videoroz-
hodčího se bude
opakovat prosincový
zápas belgické fotba-
lové ligy mezi Ander-
lechtem a Genkem
(2:1). Hostům totiž
neuznali regulérní
gól. ČTK

inzerce

Maděrová
na stupních

5:1
Hokejisté Sparty porazili ve
41. kole extraligy Třinec 5:1,
ukončili sérii tří porážek
a vzdálili se v tabulce třetím
Ocelářům na jedenáct
bodů. Dvěma góly se na
tom podílel útočník Filip
Chlapík. Utkání bylo první
součástí 15. ročníku charita-
tivního projektu Sparta
vzdává hold. Pražský klub
navíc posílí kanadský útoč-
ník Zack Kassian, který ode-
hrál včetně play-off přes
700 zápasů v NHL. ČTK

ČÍSLO DNE
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Ester Ledecká nenastoupila
včera do superobřího slalo-
mu na lyžařském Světovém
poháru v Cortině d’Ampezzo.
Start se rozhodla vzdát kvůli
pokračujícím zdravotním po-
tížím, které ji stály účast už
v pátečním sjezdu. Do sobot-
ního závodu v nejrychlejší
disciplíně zasáhla, ale po chy-
bě jej nedokončila.
Tým české lyžařky a snow-

boardistky uvedl, že Ledecká
se přesunula do Mnichova na
další vyšetření. „Jsem moc

smutná. Viróza se mě pořád
drží a jsem slabá jako kuře.
Na to, abych se řítila z kopce
stodvacetikilometrovou rych-
lostí, to fakt není,“ oznámila.
Do včerejšího závodu měla

Ledecká nastoupit stejně
jako v sobotu se startovním
číslem jedna. Ráno se ještě
rozcvičila a zkusila se rozjez-
dit na kopci. „Ale chybí mi
síla. Takže jsme se s Franzem
(trenéremGamperem) dohod-
li, že se vrátím do postele
a budu závodit, až mi bude

aspoň o trochu líp. I přes sna-
hu lékařů pořád ještě nejsem
schopná jít do práce,“ litova-
la Ledecká. Věří, že bude
moci nastoupit tento týden
v Garmisch-Partenkirchenu,
kde jsou na programu v pá-
tek sjezd a v sobotu superob-
ří slalom. Na další vyšetření
míří podle vyjádření týmu do
Mnichova proto, aby byla co
nejblíže německému dějišti.
„Věřím, že mě snad někdo dá
konečně do kupy, protože se
to vleče přes dva měsíce.“ ČTK

1,–
TARIF 10 GB PLUS S VÝHODOU

Redmi 10 5G
64 GB

VeShopu
výhodněji

DISPLEJ
JAKO KORÁLEK

Platí do 31. 1. 2024 při uzavření Účastnické smlouvy na tarif 10 GB Plus s výhodou v eShopu
nebo aplikaci Můj T-Mobile na 2 roky a jejím dodržení. Základní cena telefonu je 4 499,– Kč.

Nabídka platí do vyprodání zásob. Více na www.t-mobile.cz/telefony

Ester Ledecká sobotní závod
nedokončila. AP

Vyhrál Neuville
Belgický pilot Thierry
Neuville vyhrál podruhé
v kariéře Rallye Monte
Carlo. Jezdec Hyundai
zvítězil v zahajovací
soutěži mistrovství světa
s náskokem 16,1 sekun-
dy před obhájcem prven-
ství Sébastienem
Ogierem z Toyoty, který
v domovské rallye usilo-
val o desátý triumf. ČTK

Uspěl Ital
Italský tenista Jannik Sinner
(vlevo) vyhrál Australian
Open a získal první grandsla-
mový titul v kariéře. Čtvrtý
nasazený hráč otočil v Mel-
bourne finále s Rusem Dani-
ilemMedveděvem a zvítězil
po takřka čtyřech hodinách
3:6, 3:6, 6:4, 6:4, 6:3. Triumf
v ženské dvouhře obhájila
Běloruska Aryna Sabalenko-
vá, která porazila ve finále
Čeng Čchin-wen z Číny za ho-
dinu a 17 minut 6:3, 6:2. ČTK

inzerce

Ledecká pokračuje v léčbě v Německu

2x
AP

KRÁTCE


